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  Základná škola na Komenského ulici vo Svidník má od prvého 
augustového dňa nového riaditeľa. Po úspešnom výberovom 
konaní sa ním stal Vladimír Pasnišin.

Základnú školu na Komenského ulici už riadi Vladimír Pasnišin 

  „Prajem ti a celej škole ďalšie úspešné roky, nech ti zodpovedná a ná-
ročná práca riaditeľa prináša profesionálnu radosť a zvládaš výzvy, ktoré 
školský život prináša. Verím, že vo svojich kolegoch nájdeš podporu. 
Prajem ti aj pevné zdravie, ktoré na výkon tejto funkcie budeš určite po-
trebovať,“ napísala novému riaditeľovi na sociálnej sieti primátorka Svidníka 
Marcela Ivančová, ktorá mu predtým ofi ciálne odovzdala menovací dekrét.
  Základná škola na Komenského ulici vo Svidníku je podľa primátorky naj-
staršou a najväčšou základnou školou v meste Svidník a po 27 rokoch vo 
funkcii riaditeľky posledným júlovým dňom skončila Helena Lacová, ktorá 
školu úspešne viedla a pod jej vedením škola dosiahla významné úspechy 
vzdelávacie i v mimoškolskej činnosti.
  „Verím, že aj v ďalších rokoch, s novým vedením Základná škola Ko-
menského 307/22, 089 01 Svidník, bude prinášať svojim žiakom kvalitné 
vzdelávanie,“ doplnila ešte na Facebooku primátorka.
  Nový riaditeľ tejto školy Vladimír Pasnišin je dlhoročným pedagógom, 
naposledy pôsobil ako učiteľ na prvom stupni. Do výberového konania na 
obsadenie funkcie riaditeľa školy sa prihlásil ako jediný, a ako sme už uviedli, 
úspešne absolvoval výberové konanie. Odporúčanie Rady školy primátorka 
akceptovala a od prvého augustového dňa je novým riaditeľom.
„Je to výzva, budem sa musieť s tým popasovať tak, aby škola napre-
dovala tak, ako doteraz a budem robiť, čo je v mojich silách, aby som tú 
úroveň školy po dlhých rokoch pani riaditeľky tým správnym smerom 
ťahal ďalej,“ povedal nám nový riaditeľ Základnej školy na Komenského ulici 

vo Svidníku Vladimír Pasnišin. 
  Zároveň potvrdil, že aj po jeho príchode do funkcie riaditeľa školy zástupky-
ňami ostávajú Kvetoslava Prokopová a Andrea Kuzmová.
Dodajme ešte, že od nového školského roka Základná škola na Komenského 
ulici vo Svidníku nesie názov Základná škola Alexandra Pavloviča, čo dekré-
tom potvrdil aj minister školstva.                                                               (ps)

  Hladné vlky v našom regióne útočili na psov. V Kečkovciach 
pred pár dňami svorka prišla loviť priamo do dediny.

Svorka vlkov mala útočiť na psov v Kečkovciach 

  Mnohých domácich v noci zobudil štekot psov. „Začul som kvičanie, chrčanie,“ 
povedal dlhoročný poľovník Miroslav Jurina, ktorý sa pozrel z okna a neveril 
vlastným očiam. Po dedine sa túlala svorka vlkov. 
„Rómovia zasvietili svetlo a hovorili, že traja vlci tu cez plot preskočili 

a išli preč a už potom všetko, psi prestali štekať.“ 
  Svorka vlkov v rómskej osade roztrhala sibírskeho huskyho, útok neprežil. 
„Vraj ho niekde ťahali a roztrhali ho,“ povedala jedna z obyvateliek Kečko-
viec a Miroslav Jurina ju doplnil. „Aj tá predavačka, čo má obchod, takisto 
má fenu vlčiaka. Pohryzená bola tiež, potrhaná.“ 
  Svorka vlkov mala v dvore rodinného domu napadnúť aj ďalšieho psa, no 
jeho majiteľka si vraj nič nevšimla a vyjadrovať sa nechcela. Starostke Keč-
koviec útok vlkov nikto nehlásil, do dediny takto z lesa doteraz nikdy nezišli. 
„Nič, ani na ulici mi nikto nič nepovedal o vlkoch,“ zareagovala starostka 
Kečkoviec Edita Oreničová.
  Už spomínaný poľovník Miroslav Jurina priznal, že v lese pri poľských hrani-
ciach vlkov bežne stretáva. Keď bol povolený ich lov, jedného raz aj zastrelil. 
Na to, že občas roztrhajú aj ovce na lúke, si chovatelia už zvykli, no na psov 
tu zatiaľ neútočili. „Hospodárske zvieratá, ako aj domáci miláčikovia, ako 
je napríklad pes, sú veľmi ľahká korisť pre vlka,“ ozrejmil odborník na po-
ľovníctvo Marián Babej a dodal: „Neďaleko je poľská hranica a v Poľsku je 
bežná vec, že jednoducho vlci zabijú psa, dokonca Poliaci už teraz tvrdia, 
že im to prerastá cez hlavu a pokúšajú sa to nejakým spôsobom riešiť.“ 
  V prípade vzniknutej škody chráneným vlkom je možné štát požiadať o náhra-
du. Z Kečkoviec ale škodu nikto nehlásil. Ľudia sa podľa poľovníka vlkov báť 
nemusia. Poľovník Miroslav Jurina si myslí, že na človeka by vlk nezaútočil. 

(ps, foto: ilustračný záber)

  Svidnícki policajti objasnili v týchto dňoch krádeže vysokopev-
nostných kovových reťazí ako aj iných vecí z traktorov respektíve 
lesných strojov. Z prečinu krádeže polícia obvinila siedmych 
mužov vo veku od 21 do 31 rokov z obce Krajná Bystrá.  

Svidnícki policajti objasnili krádeže z traktorov a lesných strojov

  Prvej krádeže sa obvinení mali dopustiť 14. februára 2023 vo večerných 
hodinách, v  katastrálnom území obce Príkra. Z lesohospodárskeho stroja 
zaparkovaného na odstavenom mieste vedľa hlavnej cesty mali ukradnúť 
reťaz, niekoľko G-hakov, kĺznu sponu, ako aj kanister s benzínom a liter oleja. 
Ukradnuté veci mali následne predať. 
  K ďalším dvom krádežiam, z ktorých sú obvinení, došlo 26. februára 2023 

vo večerných hodinách. Jeden z obvinených sa v obci Krajná Porúbka, vlámal 
do kabíny traktora zaparkovaného na ceste v smere do lesa. Odtiaľ potom 
ukradol niekoľko vysokopevnostných kovových reťazí, pričom ostatní obvinení 
dávali pozor, či niekto nejde. Reťaze následne predali. 
  K tretej krádeži došlo v lese pri obci Krajné Čierno, kde bol zaparkovaný 
lesný kolesový traktor. Zatiaľ čo traja z obvinených vytiahli spod radlice traktora 
vysokopevnostné kovové reťaze, ostatní dávali pozor či niekto nejde. Aj tieto 
reťaze následne predali. 
  Ukradnuté vysokopevnostné kovové reťaze boli nájdené a nepoškodené 
vrátené majiteľom. Obvinení sú stíhaní na slobode.  

(krpz)
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  Na našich stránkach sme už informovali, že kandidátne listiny 
do predčasných volieb, ktoré sa uskutočnia v sobotu 30. sep-
tembra, predložilo 24 strán a jedna trojkoalícia. Z dostupných a 
z už zverejnených zdrojov sme spoznali aj kandidátov z okresov 
Svidník a Stropkov.

Poznáme kandidátov na poslancov Národnej rady SR za okresy Svidník a Stropkov 

  Z okresu Svidník je najvyššie umiestnená Alena Nováková, ktorá je okresnou 
predsedníčkou strany Hlas - sociálna demokracia vo Svidníku, a z okresu 
Stropkov je najvyššie umiestnený súčasný poslanec Národnej rady SR Eduard 
Kočiš. Kým Alena Nováková je na kandidátne listine strany Hlas - sociálna 
demokracia na 32. mieste, Eduard Kočiš je na kandidátnej listine hnutia 
Republike na 9. mieste.
Prejdime si však jednotlivé kandidujúce politické subjekty v poradí, ako im 
boli vyžrebované volebné čísla.
1. Pirátska strana - nemá kandidátov z okresov Svidník a Stropkov.
2. Strana Princíp - má dvanásť kandidátov z okresov Svidník a Stropkov: 
4. Marián Geci - Roztoky, 7. Jozef Petráš - Miňovce, 16. Marián Veselský
- Stropkov, 19. Radovan Levický - Stropkov, 22. Jana Haňaková - Svidník, 34. 
Jozef Petraš - Vislava, 49. Ján Šmajda - Miňovce, 55. Marián Kapa - Miňovce, 
62. Matúš Haňák - Svidník, 71. Andrej Kaputa - Svidník, 72. 
Jozef Leľo - Havranec, 73. Miroslava Jancurová - Malá Poľana.
3. Progresívne Slovensko má jedného kandidáta z okresu Svidník: 66. 
Jozef Ľos-Božík, 25 rokov, Svidník, podnikateľ.
4. SOS - strana Spoločne občania Slovenska nemá kandidátov z okresov 
Svidník a Stropkov.
5. Koalícia OĽaNO a priatelia, Kresťanská únia, Za ľudí má jedného kan-
didáta z okresu Stropkov: 66. Peter Harvan, 45, prednosta OÚ, Mrázovce.
6. Komunistická strana Slovenska nemá kandidátov z okresov Svidník a 
Stropkov.
7. Strana Maďarské fórum, ODS, Za regióny, Rómska koalícia, DS nemá 
kandidátov z okresov Svidník a Stropkov.
8. Vlastenecký blok nemá kandidátov z okresov Svidník a Stropkov.
9. Modrí, Most Híd nemajú kandidátov z okresov Svidník a Stropkov.
10. Spravodlivosť nemá kandidátov z okresov Svidník a Stropkov.
11. Slovenské hnutie obrody nemá kandidátov z okresov Svidník a Stropkov.
12. Sloboda a solidarita má dvoch kandidátov z okresu Svidník: 34. Milan Pir-
šč, riaditeľ Sociálnej poisťovne, Svidník, 51. Soňa Tchirová, právnička, Svidník.
13. Sme rodina nemá kandidátov z okresov Svidník a Stropkov.
14. My Slovensko nemá kandidátov z okresov Svidník a Stropkov.
15. Slovenská národná strana má jedného kandidáta z okresu Svidník: 91. 
Jozef Dirga, 54, riaditeľ Centra voľného času, Svidník.
16. Smer - slovenská sociálna demokracia má troch kandidátov z okresov 
Svidník a Stropkov: 55. Jozef Kačmár, starosta obce Tisinec, 59. Martin 
Gonšenica, Duplín, 125. Štefan Kocur, administratívny pracovník, Svidník.
17. Hlas - sociálna demokracia má jedinú kandidátku z okresov Svidník a
Stropkov: 32. Alena Nováková, Hrabovčík.
18. Aliancia-Szövetség nemá kandidátov z okresov Svidník a Stropkov.
19. SRDCE vlastenci a dôchodcovia - Slovenská národná jednota nemá 
kandidátov z okresov Svidník a Stropkov.
20. SDKÚ-DS nemá kandidátov z okresov Svidník a Stropkov.

21. Kotlebovci - Ľudová strana Naše Slovensko majú dvoch kandidátov 
z okresov Svidník a Stropkov: 47. Ján Harvilko - Stropkov, 74. Marcela Ku-
rucová - Svidník.
22. Demokrati majú dvoch kandidátov z okresu Stropkov: 119. Martin Hurný, 
štátny zamestnanec, Stropkov, 147. Bibiána Kudziová, živnostníčka, zástup-
kyňa opatrovateľov, Stropkov.
23. Kresťanskodemokratické hnutie má troch kandidátov z okresu Svidník: 
63. Jaroslav Križánek, architekt, Giraltovce, 105. Marcel Tkáč, riaditeľ školy, 
Lúčka, 127. Martin Ždiňak, živnostník, Svidník.
24. Strana Karma nemá kandidátov z okresov Svidník a Stropkov.
25. Hnutie Republika má troch kandidátov z okresov Svidník a Stropkov: 
9. Eduard Kočiš - Stropkov, 93. Maroš Klika - Stropkov, 108. Jakub Hajduk 
- Mlynárovce.
  Ako sme už v úvode uviedli, z okresu Svidník je najvyššie umiestnená Ale-
na Nováková z Hrabovčíka. Okresná predsedníčka Hlasu vo Svidníku je na 
kandidátnej listine tohto politického subjektu na 32. mieste. „Bolo to pre mňa 
trošku prekvapenie, samozrejme, beriem to s pokorou, je to predsa aj 
zodpovednosť voči strane, je to veľký záväzok a som vďačná vedeniu 
strany, že mi dali dôveru,“ povedala pre naše noviny Alena Nováková s tým, 
že keď sa jej po parlamentných voľbách, ktoré budú 30. septembra, podarí 
dostať sa do Národnej rady SR, tak verí, že sa jej niečo podarí urobiť pre 
Svidník a celý región. „Takéto musí byť poslanie každého poslanca, či 
každej poslankyne Národnej rady,“ dodala ešte Alena Nováková, pričom 
okrem nej už z okresu Svidník na kandidátnej listine strany Hlas - sociálna 
demokracia nikto iný nie je.
  Na kandidátnej listine strany Smer - slovenská sociálna demokracia sú hneď 
traja kandidáti z nášho regiónu. Prvým je na 55. Mieste starosta Tisinca pri 
Stropkove Jozef Kačmár, druhým na 59. mieste je Martin Gonšenica z Duplína 
v okrese Stropkov, no pôsobí ako okresný predseda strany Smer - slovenská 
sociálna demokracia vo Svidníku. Tretím, ako aj uvádzame vyššie, je na 125. 
mieste Svidníčan Štefan Kocur.
  Strana Sloboda a Solidarita ma takisto dvoch kandidátov z okresu Svidník. 
Riaditeľ svidníckej pobočky Sociálnej poisťovne Milan Piršč je na 34. mieste 
a rodáčka zo Svidníka pôsobiaca v Bratislave Soňa Tchirová je na 51. mieste.
Zaujímavosťou, že najviac kandidátov z okresov Svidník a Stropkov má 
strana Princíp. Z okresu Stropkov za túto stranu kandiduje sedem a z okresu 
Stropkov ďalších päť ľudí.                                                                        (ps)

  Primátorka mesta Svidník Marcela Ivančová absolvovala uplynulý 
týždeň pracovné stretnutie s námestníkom riaditeľa VVS a.s. Svidník 
Slavomírom Kravčišinom a vedúcim odboru výstavby Mestského 
úradu Viliamom Staurovským. 

Rokovali o problematickej kanalizácii 

  Dôvodom rokovania bolo riešenie problému, ktorý vzniká po prudkých dažďoch a to 
vytápanie pivníc a dvorov najmä na Stropkovskej ulici vo Svidníku.  
„Dažďová kanalizácia navrhnutá pred desaťročiami kapacitne nezvláda prívaly 
vody a preto je pripravený projekt na zdvojnásobenie kapacity, ktorý by mal 
problém vyriešiť. Zároveň vybudujeme odvodňovací žľab na konci Kukorelli-
ho ulice a budú urobené úpravy vpustí,“ informovala primátorka mesta Svidník 
Marcela Ivančová. 
  Podľa primátorky mesta prívalové dažde sú fenoménom týchto dní a dôsledky sa 
týkajú viacerých lokalít mesta. „Každá má svoje špecifi ká - neexistujúca kanali-
zácia, nedostatočná kapacita, nesprávne technické prevedenie. Problémy staré 
niekoľko desaťročí odstraňujeme postupne,“ uzavrela Marcela Ivančová.    (pn)

  Podľa primátorky mesta prívalové dažde sú fenoménom týchto 
dní a dôsledky sa týkajú viacerých lokalít mesta Svidník...
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Tohtoročné leto je v plnom prúde a k letu neodmysli-
teľne patria letné dovolenky, ale aj rôzne letné výlety. 
Každoročne na stránkach nášho týždenníka Podduk-
lianske novinky prinášame anketu o tom, ako leto trávia 

ľudia z regiónu pod Duklou. 

MOJE LETO

  Svidníčanka Ivana Šeršeňová sa so svojim priateľom Petrom každoročne 
vyberie v letnom období niekam k moru. 
Tohtoročná voľba padla na južný Cyprus, pretože obaja majú radi horúce a 
slnečné dni. „Ak si chcete užiť teplo, mnoho skvelých obchodov, kde 

kúpite naozaj všetko, čo si zažiadate 
a v neposlednom rade, množstvo 
barov, terás, diskoték, tak rozhodne 
navštívte mesto Ayia Napa. Toto 
mesto patrí aj k jedným z najvý-
chodnejších miest Európy, takže 
ak, chcete používať naďalej svoje 
telefónne programy aj s vašimi dá-
tami, tak nepotrebujete k tomu inú 
sim kartu, ale používate svoj telefón 
ako doma. 
  My sme zvolili rezort s krásnym 
novým hotelom „So Nice“ o ktorom 
môžem povedať, že služby a sta-
rostlivosť o dovolenkujúcich boli 
na veľmi profesionálnej úrovni,“ 
povedala Ivana Šeršeňová. 
  Ivanku s priateľom Petrom zaujala 
aj skvelá pláž s azúrovým pobrežím. 

Tohtoročná voľba padla na Cyprus 

Prekvapila ich aj čistota. 
  „Ďalším veľkým bonusom bol nádherný veľký bazén, ako pre dospelých, 
tak tiež pre malé deti. Hneď pri bazéne a zároveň pláži sa nachádzal 
Beach club, kde ste si mohli s krásnym výhľadom na more vychutnávať 
skvelé jedlá a drinky všetkého druhu. 
  Môžem teda za nás dvoch konštatovať, že dovolenka na Cypre určite 
nesklame aj tých najnáročnejších klientov, ktorí túžia po oddychu v 
horúcich podmienkach. 
  V neposlednom rade, by som sa chcel veľmi pekne poďakovať aj ces-
tovnej agentúre CA Lotos v zastúpení so Zuzanou Gajdošovou, s ktorou 
sme už niekoľkokrát cestovali a jej profesionálny prístup odporúčam 
všetkým, ktorí váhate pri výbere svojej cestovky. Tí, ktorí sa ešte len 
chystáte na dovolenku, prajeme ešte veľa teplých dní a pekné leto,“ 
uzavrela Ivana Šeršeňová. 

  Za najobľúbenejšie ročné obdobie má leto Svidníčanka Renáta Vitková s 
manželom Mariánom. Spája sa im s rela-
xom, slnkom, oddychom, dobrou náladou 
a zábavou.
„Spolu s manželom každoročne trávime 
letnú dovolenku pri mori. Našou obľúbe-
nou destináciou je Grécko - Asprovalta. 
Je to proste krajina, ktorá nám prirástla 
k srdcu svojou krištáľovo čistou vodou, 
teplým počasím, pokojným prostredím, 
dlhou pieskovou plážou,“ povedala nám 
Renáta Vitková, ktorá si tak spolu s manže-
lom užívala slnečné lúče, nádhernú prírodu, 
dlhé prechádzky, ale aj historické pamiatky gréckeho Stavrosu. 

Renáte Vitkovej učarovalo GréckoRenáte Vitkovej učarovalo Grécko

  S manželkou a desaťročným synom Dávidom strávil letnú dovolenku Kamil 
Želiznak zo Svidníka. Priznal, že toto leto je pre nich výnimočné. 
„Prvýkrát sme strávili letnú dovolenku pri mori v Turecku. Tamojší ľudia 
sú veľmi pohostinní. Služby boli super, takže sme veľmi spokojní, pre-
tože sa nám naozaj všetko veľmi páčilo,“ povedal Kamil Želiznak a letnú 
dovolenku pri mori v Turecku nám opísal aj bližšie. 
„Jeden deň sme boli na výlete v historickej časti mesta Side. Počasie 
nám tiež prialo, bolo príjemných 40 stupňov. Môžem povedať, že sme si 
to veľmi užili,“ povedal ešte Kamil Želiznak a doplnil, že v závere augusta 
ho ešte čaká aj krátka, no typická slovenská dovolenka, keďže sa na chalupe 
chystá robiť prístrešok, no s manželkou a so synom si nájdu čas aj na výlet 
na Spišský hrad. 

(ps)

Prvý pobyt v Turecku si Kamil Želiznak nevie vynachváliť 
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Pestré leto má aj Robert Mihok z Kračúnoviec 
s manželkou Gabikou, rodinou a priateľmi. V 
rozhovore pre naše noviny povedal, že ani toto 

leto nemohli vynechať Chorvátsko.

Robert Mihok z Kračúnoviec nevynechal 
Chorvátsko, ale s partiou si užil aj Rím 

  „Dovolenka v Chorvátsku bola síce neplánovaná, ale raz darmo. Je 
to krajina, ktorá leží v našich srdciach, máme to tam radi, tak sme 

narýchlo vybehli na týždeň 
k Jadranu. Vybrali sme si 
mestečko Novi Vinodolski a 
bolo úžasné. Krásne more, 
teplo, proste všetko ako má 
byť,“ povedal Robert Mihok, 
ktorý si to po týždňovej rodinnej 
dovolenke v Chorvátsku namieril 
do Talianska.
  „Výlet do Ríma sme s man-
želkou, jej sestrou Erikou 
a dcérou Tamarou, sestrou 
Monikou a priateľmi Ferom 
a jeho manželkou Vierkou 
mali naplánovaný od januára. 
Cesta bola super, všetko v po-
riadku, v samotnom Taliansku 
38 - 39 stupňov, čo je na pobyt 
v meste ako je Rím síce dosť, 
no oplatilo sa. Keď je dobrá 
partia, všetko sa dá zvládnuť,“ 
usmial sa Robert Mihok s tým, že 

boli pri Koloseu, vo Vatikáne, v katedrále pri svetoznámej fontáne, ochodili 
sa, ale stálo to za to. 
  „Ochutnali sme talianske špeciality a musím povedať, že keďže Talian-
sko máme všetci radi, tak naozaj všetko bolo super, napokon veď sme 
jeden deň boli aj pri mori.“ 
  V Taliansku však jeho partia mala aj menej príjemný zážitok, keď Ferovi v 

metre, v lokalite, ktorá je známa ako raj vreckárov, ukradli z kapsičky doklady 
aj s platobnými kartami. 
  „Našťastie, stalo sa nám to v Ríme, kde sídli ambasáda, len nejakých 
dvadsať minút od miesta, kde sa nám to stalo, takže sme hneď všetko 
vybavili, Ferovi vystavili ná-
hradné doklady, aby sa mohol 
vrátiť domov, takže odhliadnuc 
od tohto nepríjemného zážitku, 
všetko predčili tie pozitívne 
zážitky,“ povedal Robert Mihok s 
tým, že vyvrcholením ich pobytu 
bol koncert najpopulárnejšej ta-
lianskej skupiny Maneskin. 
  „Vlastne kvôli tomu sme do 
Réma išli. Maneskin je aktuálne 
najhranejšia skupina v európ-
skych rádiách a ich koncert na 
olympijskom štadióne v Ríme 
pred asi 50-tisíc fanúšikmi, 
bol proste neuveriteľný. Niečo 
fantastické a neopakovateľné, 
sme veľmi spokojní, veľmi sa 
nám páčilo,“ zhodnotil ešte Ro-
bert Mihok s tým, že s manželkou 
a deťmi sa v závere augusta na 
grécky ostrov Rhodos, ktorý ne-
dávno postihli veľké požiare. „Verím, že nám sa nepríjemnosti vyhnú, že 
už bude všetko v poriadku tak, ako sa na leto patrí,“ dodal ešte Robert 
Mihok z Kračúnoviec.                                                                                (ps)
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MOJE LETO
  Pre krajského poslanca za okres Svidník Jána Vooka je leto 
tiež časťou roka, 
kedy si vie dopriať 
pár voľných dní. 

  „Dni oddychu, relaxu, vybočenia z 
každodenného stereotypu a povin-
ností, načerpania nových síl. 
   Počas dovolenkových dní sa 
snažím byť aktívny, športovať, 
spoznávať nepoznané, stretávať 
sa s priateľmi,“ povedal pre naše 
noviny Ján Vook a dodal, že najlepšou 
psychohygienou je preňho manuálna 
práca. „Rád „majstrujem,“ a na 
chalupe, ktorú pravidelne a veľmi 
rád navštevujem, je   v tomto smere 
vždy príležitosť čosi podniknúť,“ 
doplnil Ján Vook.                         (ps)

Ján Vook počas leta najradšej Ján Vook počas leta najradšej „majstruje“ „majstruje“ 

  Predvolebná kampaň pred predčasnými parlamentnými voľbami, ktoré sa uskutočnia v 
sobotu 30. septembra je v plnom prúde a kandidáti sa predháňajú v návštevách regiónov. 
Každý však spôsobom svojej predvolebnej kampane volí inak a príkladom je napríklad 
divadelný či fi lmový herec Robert Halák. 

Bývalý herec a politik sa vydal na Cestu hrdinov SNP z Dukly do Devína 

  Ten je v aktuálnom volebnom období poslancom 
Národnej rady SR za hnutie OĽaNO, z ktorého však 
pred časom odišiel a aktuálne kandiduje za stranu   
bývalého premiéra Eduarda Hegera Demokrati.
  My sme Roberta Haláka stretli minulý týždeň vo 
Svidníku. Spolu s partnerkou boli, ako sa hovorí, 
v plnej turistickej výstroji, keďže sa práve vydali na 
turistickú Cestu hrdinov SNP z Dukly do Devína.
  „Dlho sme nad tým uvažovali, aj som oslovil 
spolukandidátov, no príliš veľa sa ich nepridali, 
ale my sme si povedali, že ideme do toho. 
  Politici by totiž nemali len rozprávať, ale hlavne 
konať, preto sme sa rozhodli, že tú Cestu hrdi-
nov SNP z historickej Dukly na historický Devín 

dáme,“ povedal nám bývalý herec a dnes politik 
Robert Halák, ktorý sa s partnerkou po úvodnej etape 
z Dukly do Svidníka vydal smerom na Bardejov a ďalej 
naprieč Slovenskom.
  Dodajme, že Robert Halák je ako herec známy z 
rôznych fi lmov či seriálov, napríklad aj z obľúbeného 
Búrlivého vína. „Svidník sa nám páči, je to krásne 
mesto a vlastne celý región, len nás mrzí, že to 
tu akosi vymiera. Málo ľudí v meste a pritom tak 
príjemné prostredie. 
Samozrejme, sám viem, že to chce prácu, že to 
chce rozvoj aj takýchto odľahlejších regiónov 
nášho Slovenska,“ povedal Robert Halák. 

(ps)

  Letné obdobie je priam stvorené na rôzne 
stretnutia a výnimkou nie sú ani stretnutia 
absolventov základných či stredných škôl. 
  Dôkazom toho je hneď niekoľko stretnu-
tí bývalých absolventov 
svidníckeho Gymnázia 
duklianskych hrdinov. To, 
samozrejme, v minulosti 
nieslo iný názov, no jeho 
absolventi na svoju školu 
nezabúdajú.
  Jedno z takýchto stretnu-
tí bolo stretnutie po 50-
tich rokoch od ukončenia 
strednej školy. Z dvadsia-
tich končiacich študentov 

žijú šestnásti, na stretnutí vo Svidníku sa ich nedávno zišlo dvanásť. Prijal ich, samozrejme, 
riaditeľ Gymnázia DH vo Svidníku Ján Rodák, ale aj primátorka Svidníka Marcela Ivančová. 
Bývalí absolventi si zaspomínali nielen na spolužiakov, ktorí ich už, žiaľ, navždy opustili, 
ale aj na svojich pedagógov. Nevynechali spomienky na študentský život ako taký a ako 
povedal jeden z účastníkov stretnutia po dlhých 50-tich rokoch Juraj Poperník, spomienky 
na staré dobré časy boli tie najkrajšie.                                                                                              

 (pn)

Stretli sa po dlhých 50-tich rokoch
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  Svidnícki dopravní policajti obvinili v závere júla z prečinu 
ohrozenia pod vplyvom návykovej látky 59 ročného muža zo 
Stropkova.  

Nezastavil a odmietol dychovú skúšku

  Obvinený Stropkovčan viedol osobné auto Suzuki po Cintorínskej ulici v 
Stropkove. Prednou pravou stranou svojho auta narazil do tam zaparkova-
ného osobného auta Škoda Octavia. Po zrážke neostal na mieste, ale odišiel 
s autom preč. Ďaleko, ale nezašiel, na tej istej ulici bol zastavený policajnou 
hliadkou. Policajti ho vyzvali, aby sa podrobil dychovej skúške na zistenie 
alkoholu v dychu, čo vodič odmietol a na lekárske vyšetrenie odberom krvi 
alebo iného biologického materiálu sa nežiadal. 
  Policajti vodiča obmedzili na osobnej slobode a umiestnili do cely policajného 
zaistenia.                                                                                                (krpz)

  V obci Nižná Jedľová sa v nedeľu 30. júla konal festival pod 
názvom Popoludnie s rusínskym folklórom, ktoré pripravili 
starosta obce Vladimír Šandala spolu s poslancami obecného 
zastupiteľstva. 

Popoludnie s rusínskym folklórom v Nižnej Jedľovej

  Festival podporil Fond na podporu kultúry národnostných menšín KULT-
MINOR a cennými radami prispelo Podduklianske osvetové stredisko vo 
Svidníku. V programe vystúpili a o perfektnú zábavu sa postarali: Hic Music 
(Daniel Hic st., Daniel Hic ml., bratia Gabriel, Slavomír a Ľuboš Kaliňakovci, 
Mikuláš Surgent), „domáce“ sestry Nikola a Ivana Halčíkové za doprovodu 
Mariána Cuprišina. 

  Prvá dáma rusínskej ľudovej pesničky Mária Mačošková potešila divákov 
solo hitmi ako je Mamko moja ľuba a Ej, hoj, tili, tili. Spolu s bývalým kolegom 
z PUĽS-u Tomášom Michalom Babjakom, ktorý bol aj moderátorom celého 
programu, si spolu s divákmi zaspomínali na spoločný repertoár v dvojhlasoch. 
A Araňa z Jarovníc humorným slovom zhodnotila celospoločenskú aj svoju 
osobnú skúsenosť a príbehy. Súčasťou podujatia bola aj výstava fotografi í 
krojov etnografa Ivan Čižmára a výstava kníh spisovateľky Ľudmily Šan-
dalovej a ďalších novorusínskych spisovateľov. O propagáciu sa postarala 
Eva Halčíková. Podľa ohlasov to bola vydarená akcia a všetci sa tešíme na 
stretnutie o rok.

Vladimír Šandala, starosta obce

  Oddiel cykloturistiky Klubu slovenských turistov Beskyd vo 
Svidníku zorganizoval ďalší v poradí už 30. ročník cyklomaratónu 
Memoriálu Petra Žaka. Toto tradičné a medzi cyklistami obľúbené 
podujatie sa konalo v nedeľu 30. júla.  

Konal sa 30. ročník Memoriálu Petra Žaka

  Zraz účastníkov bol v pri soche gen. Ludvíka Svobodu vo Svidníku. Účast-
níkov prišli pozdraviť jeho bývalí zverenci v cyklistike Jozef Macko a Zoltán 
Lukáč, ktorí aj absolvoval dlhú etapu. 

  Samotnému štartu Memoriálu predchádzalo položenie kytičky kvetov 
k hrobu Petra Žaka na svidníckom cintoríne. Tohto pietneho aktu sa 
zúčastnil aj syn Petra Žaka, Paľo. Poďakoval účastníkom a organi-

zátorom za myšlienku organizovania cyklistického podujatia na počesť jeho 
nebohého otca a zaželal im úspešný priebeh  Memoriálu a pekný športový 
zážitok. 
  Spomienku na Petra Žaka si v tomto ročníku uctilo viac ako tridsať nadšencov 
cyklistiky zo Svidníka, Bardejova a Liptovského Mikuláša, medzi nimi aj brat 
Petra Žaka Jozef a Zoltán Lukáč, ktorý bol medzi účastníkmi srdečne privítaný. 
  Pre zdatnejších účastníkov bola pripravená 110 km dlhá trasa okolo Domaše, 
zo Svidníka cez Holčíkovce, Dobru, Hanušovce, Giraltovce a späť do Svidníka. 
Pre menej zdatných bola pripravená 75 km trasa zo Svidníka do Holčíkoviec 
a späť. Do cieľa vo Svidníku došli všetci zúčastnení, ktorých na minigolfovom 
ihrisku čakal chutný cykloguľáš alla Miroslav Brudňák. 
  Po namáhavom športovom výkone  pripravené občerstvenie veľmi chutilo. 
V závere boli všetci pozvaní na budúci tridsiatyprvý ročník tohto podujatia.

(pm)
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  Teraz počas letných mesiacov sme pripravili aj informácie 
so zaujímavosťami zo sčítania. V tomto aktuálnom vydaní sa 
venujeme náboženskému vyznaniu.  

Najviac pravoslávnych veriacich zo Slovenska žije 
vo Svidníku, v Krajnej Porúbke a Vyšnom Mirošove 

Kde žije najviac ľudí bez náboženského vyznania?
  Najvyšší percentuálny podiel v SR obyvateľov bez náboženského vyznania 
žije v malej obci Slizké, okres Rimavská Sobota. Bez náboženského vyzna-
nia je takmer 89 % obyvateľov obce. V obci Sirk (okres Revúca), ktorá má 
1314 obyvateľov, je bez náboženského vyznania až 1038 obyvateľov, čo 
predstavuje 79%. 
  Z miest nad 10 tisíc obyvateľov je najvyšší podiel obyvateľov bez nábožen-
ského vyznania v Handlovej. Zo 16 199 obyvateľom mesta si až 9 372 udalo 
v sčítaní, že je bez náboženského vyznania, čo predstavuje takmer 58 %. 
Druhé v poradí z miest nad 10 tisíc obyvateľov je mesto Revúca. Tu je bez 
náboženského vyznania takmer 45% obyvateľov. Nasledujú mestské časti 
Bratislavy - Karlova Ves, 44,4 % obyvateľov bez náboženského vyznania, 
MČ Bratislava Nové Mesto a Dúbravka zhodne 44,2 % obyvateľov bez ná-
boženského vyznania. 

Kde je najviac rímskokatolíckych veriacich?  
  Najvyššie zastúpenie obyvateľov s rímskokatolíckym náboženským vyznaním 
žije v malej obci Vysoká - okres Sabinov. Zo 121 obyvateľov sa 120 hlási k 
rímskokatolíkom. Jeden obyvateľ obce je bez náboženského vyznania. V obci 
Beňadovo (okres Námestovo) sa z 938 obyvateľov obce  hlási k rímskokato-
líckemu náboženskému vyznaniu až 927 ľudí, čo predstavuje podiel takmer 
99% obyvateľov obce. 
  Z miest nad 10 tisíc obyvateľov najviac priaznivcov rímskokatolíckeho ná-
boženského vyznania žije v meste Bytča, kde tvoria podiel 76,5%. Z 11 414 
obyvateľov si rímskokatolícke náboženské vyznanie udalo v sčítaní až 8732 
obyvateľov mesta. 
Kde je najviac zastúpená Evanjelická cirkev augsburského vyznania?  
  V obci Petrovce (Okres Vranov nad Topľou) žije 450 obyvateľov a z nich sa 
až 392 hlási k Evanjelickej cirkvi augsburského vyznania v Slovenskej repub-
liky. Evanjelici tu predstavujú viac ako 87 % populácie. Z miest nad 10 tisíc 
obyvateľov majú evanjelici silné zastúpenie v meste Myjava, kde predstavujú 
38 % populácie mesta. Takmer 19% evanjelikov žije aj v Liptovskom Mikuláši. 

Najviac pravoslávnych veriacich vo Svidníku, 
v Krajnej Porúbke a vo Vyšnom Mirošove 

  Pravoslávne náboženské vyznanie si od 92 % obyvateľov do 85 % obyva-
teľov uvádzali v obciach Ruský Potok, Oľšinkov, Inovce, Krajná Porúbka a 
Vyšný Mirošov. Z miest nad 10 tisíc obyvateľov žije najviac pravoslávnych 
veriacich v meste Svidník, kde tvoria takmer 22,5% podiel z obyvateľov mesta. 
V Snine nájdeme viac ako 17,4 % obyvateľov hlásiacich sa k pravoslávnemu 
náboženskému vyznaniu. 

Gréckokatolícka cirkev na Slovensku 

najviac priaznivcov vo Svidníku
V obci Jakubany (okres Stará Ľubovňa) sa až 89% obyvateľov hlási ku 
gréckokatolíckemu náboženskému vyznaniu. Z 2841 obyvateľov obce sa 
ku greckokatolíkom prihlásilo 2533 ľudí. Z miest nad 10 tisíc obyvateľov má 
Gréckokatolícka cirkev na Slovensku najviac priaznivcov vo Svidníku, kde 
si toto náboženské vyznanie udalo takmer 38 % obyvateľov mesta. Štvrtina 
obyvateľov (viac ako 25 %) sa hlási ku géckokatolíckemu náboženskému 
vyznaniu aj v Stropkove.  

Kde má najviac priaznivcov Náboženská 
spoločnosť Jehovovi svedkovia? 

  Z 567 obyvateľov obce Sirnik, okres Trebišov, sa 128 obyvateľov (viac ako 
22,5 %) hlási k Náboženskej spoločnosti Jehovovi svedkovia v Slovenskej 
republike. Takmer 18% (174) obyvateľov obce Boliarov, okres Košice - okolie 
sa hlási k Jehovovým svedkom. 

Najviac Židov žije v Bratislave 
  V Bratislave - mestskej časti Staré Mesto sa sčítalo 245 obyvateľov, ktorí sa 
hlásia k židovskému náboženskému vyznaniu. Počtom je ich tu najviac v SR. 
Nasleduje MČ Bratislava - Ružinov so 142 obyvateľmi tohto náboženského 
vyznania a MČ Bratislava - Petržalka s 95 obyvateľmi, ktorí sa hlásia k Židov-
skej náboženskej obci. Okrem Bratislavy je početnejšia skupina obyvateľov so 
židovským náboženským vyznaním v MČ Košice Staré Mesto (78). 
Zaujímavé zverejnené údaje nájdete na stránke www.scitanie.sk 

(js)

  Participatívny rozpočet je nástroj na vy-
tvorenie priestoru pre realizáciu projektov 
obyvateľov - jednotlivcov i skupín s trvalým 
pobytom v meste Svidník. 

Zatraktívnili sídlisko 

  Jeho cieľom je skvalitnenie života obyvateľov a vy-
tvorenie podmienok, ktoré zodpovedajú ich potrebám 
v rôznych oblastiach. Stačí pripraviť dobrý projekt a 
požiadať o fi nancie z mestskej kasy. 
  Veľmi dobrá partia sa zišla aj na sídlisku na Duklianskej 
ulici. Vďaka žiadateľke o projekt z participatívneho roz-
počtu mesta Svidník Alexandre Hutňanovej tu nielenže 
zorganizovali krásny deň pre susedov, ale aj zatraktívnili 
toto sídlisko. Maľovali, opravovali, sadili a susedia si 
opravili ihrisko podľa svojho vkusu. 
Zatraktívnenie sídliska nie je jediným projektom, ktorý 
bol podporený z participatívneho rozpočtu mesta Svid-
ník. Podporu získal, napríklad aj Sídliskový festival na 
Nižnom Svidníku či Detský cross duatlon v realizácii 
OZ ROKA.                                                             (pn)
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  Majestátny dub na vrchole Bukovej hôrky dlhé stáročia po-
skytoval tieň pre pocestných, ktorí putovali po ceste Jozefínka, 
ktorá spájala Baltické so Stredozemným morom. 

MAJESTÁTNY DUB NA VRCHOLE BUKOVEJ HÔRKY V SÚŤAŽI STROM ROKA 2023

  Na vrchole kopca v okolí 
dubu bol postavený monastyr, 
ktorý zároveň dlhé roky slúžil 
ako zastávka cisárskej pošty. 
Majestátny dub prežil ťažké 
časy, keď počas 1. a 2. sveto-
vej vojny delostrelectvo zničilo 
časť monastyru, avšak dubu 
sa akoby zázrakom nič ne-
stalo. Taktiež prežil obdobie, 
keď bol po roku 1950 komu-
nistickým režimom monastyr 
zničený, avšak dub ostal stáť 
ako nemý svedok doby, ktorú 
prežil. 
  Celé  územie monastyru 
vyžaruje pokoj a pohodu a 
majestátny dub je symbolom 
daného územia, stredobodom 
kopca a záchytným bodom, 
pod ktorým človek môže roz-
mýšľať, oddychovať a načer-
pať duchovnú  silu a energiu.
  Základná charakteristika 

stromu: Druh: Dub letný, Latinský názov: Quercus robur, Vek: 700 rokov, 
Obvod: 600 cm, Výška: 21 m. 
  Podporiť dub letný pri monastyre Buková hirka môžete svojim hlasom nasle-
dujúcim spôsobom: Hlasovať na Facebooku Nadácie Ekopolis, vo fotoalbume 
„Finalisti Strom roka 2023“, hlasovať na internetovej stránke nadácie Ekopolis, 
hlasovať prostredníctvom originálneho hlasovacieho lístka v letnom čísle 
časopisu Krásy Slovenska, formou SMS správy.
Verejné hlasovanie potrvá do 30. septembra 2023.

(fed, autor fotografi í: Martin Babarík)

   Aj počas tohtoročných letných prázdnin jednotlivé základné 
či stredné školy vo svojich útrobách realizujú väčšie či menšie 
rekonštrukčné či modernizačné práce. Častokrát na to školy 
využívajú špecializované fi rmy, zväčša stavebné fi rmy, no sú 
prípady, keď si v školách vedia pomôcť i sami. 

Fyzikálnu učebňu „ozdobili“ podobizňami svetových fyzikov a vynálezcov  Fyzikálnu učebňu „ozdobili“ podobizňami svetových fyzikov a vynálezcov  

   Príkladom toho je Gymnázium 
duklianskych hrdinov vo Svidníku. 

Fyzikálnu učebňu zmenili na nepo-
znanie gymnazistky spolu so svojimi 

kamarátkami. 
   „Zatiaľ čo väčšina doma 
oddychuje a načerpáva nové 
sily, Jalčákove dievčatá (Mim-
ka a Zuzka) spolu s kamarát-
kami (Bianka Červeňáková, 
Laura Klimová a Tatiana 
Hvizdová) využili daždivé dni 
na realizáciu svojho nápadu a 
po minuloročnom vymaľovaní 
prázdnych stien v učebni "le-
tisko" prišla na rad fyzikálna 

učebňa,“ napísalo svidnícke Gymná-
zium DH na Facebooku.  
   Steny fyzikálnej učebne svidníckeho 
gymnázia tak po novom zdobia podo-
bizne svetových fyzikov a vynálezcov 
- Galilea, Newtona, Teslu, Archimeda 
a Einsteina. Iste uznáte, že to dievča-
tám veru vyšlo... 

(pn) 
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   Ako sme už na našich stránkach informovali, kým z Giraltoviec 
prišla veľmi smutná správa o tom, že tamojší MŠK Slovan sa 
pre nedostatok hráčov a fi nančné problémy odhlásil z III. ligy, 
svidnícky 1. FK naopak hlási akýsi reštart alebo inak poveda-
né, zmeny vo vedení klubu a potvrdzuje, že aj v novej sezóne 
bude hrať v III. lige. Veď napokon stretnutie prvého kola už má 
mužstvo aj za sebou.

   Vo vedení 1. FK Svidník skončil 
prezident Michal Goriščák st. a 
jeho nástupcom je Vladimír Hirka. 
Odchovanec svidníckeho futbalu, 
ktorý pôsobí v podnikateľskej sfére v 
Bratislave, sa do svidníckeho futbalu 
nevracia sám. Spolu s ním prichádza 
napríklad tiež odchovanec svidnícke-
ho futbalu Rastislav Kupec, ktorý sa 
stal novým športovým riaditeľom 1. 
FK Svidník. Vladimír Hirka a Rasti-
slav Kupec tvrdia, že chcú nadviazať 
na prácu, ktorú za posledné tri roky 
odviedli Michal Goriščák st. a Jozef 
Dirga. Spolu s Vladimírom Hirkom a 
Rastislavom Kupcom do futbalu vo 
Svidníku vstupujú aj ďalší odchovanci 
- Daniel Jurč a Stanislav Hvozda st. 
Pridávajú sa tak k ďalším odchovan-
com svidníckeho futbalu Ladislavovi 
Harakaľovi a Milanovi Košovi, ktorí 
ako mládežnícki tréneri v klube pô-
sobia už dlhšie.    
   S Vladimírom Hirkom a novým 
športovým riaditeľom 1. FK Svidník 
Rastislavom Kupcom sme sa minulý 
týždeň stretli a priblížili nám všetky 
novinky v klube. Začali sme kádrom 
A mužstva, ktoré už má za sebou aj 
úvodné kolo novej treťoligovej sezó-
ny, ale aj vypadnutie zo Slovenského 
pohára s Jamníkom.  
   „V klube boli piati či šiesti hráči a na 
zostavenie kádra sme mali dva týžd-
ne, keďže leto je vo futbale špecifi cké 
tým, že je krátky čas medzi sezóna-
mi,“ takto začal zhrnutie situácie vo 
svidníckom A mužstve Vladimír Hirka 
a pokračoval tým, čo ej futbalovým 
fanúšikom známe. Svidník bol far-
mou druholigového Tatrana Prešov, 
aj preto tu hrali aj viacerí prešovskí 
hráči. „Áno, boli tu hráči z Prešova. 

Mali tendenciu rozhodovať o tom, kto 
bude tréner, kto bude vo vedení klubu 
a podobne, toto je niečo čo si hráči 
nemôžu nikde dovoliť. To keď začne v 
kluboch a v akomkoľvek športe, tak to 
je konečná,“ vyhlásil Vladimír Hirka a 
potvrdil, že farma Tatrana Prešov bola 
vo Svidníku zrušená, Prešovčania si 
vybrali Stropkov. „Bolo to hektické 
obdobie, od rána do večera. Kľúčový 
bol kontakt Vlada s primátorom Strop-
kova Ondrejom Brendzom a následne 
s Ľubošom Reiterom v Humennom,“ 
pridal svoj postreh športový riaditeľ 1. 
FK Svidník Rastislav Kupec a potvrdil 
tak, čo sme už na našich stránkach 
avizovali a síce, že Svidník je teraz 
farmou druholigového Humenného. 
Ako teda vyzerá káder Svidníka? 
   „Určite si nemyslím, že je to káder na 
vypadnutie, to určite nie, ale to, ako si 
navzájom sadnú noví chlapci, sa uká-
že neskôr. Ako bývalí hráči vieme, že 
sa si môžu sadnúť hneď, ale môže to 
trvať aj dlhšie. Káder však nie je zlý,“ 
jednoznačne vyhlásil nový prezident 
klubu Vladimír Hirka a podrobnejšie 
zloženie tímu rozobral Rastislav 
Kupec. „Vzhľadom na to, že sme 
farmou druholigového Humenného, 
tréner musí byť pripravený aj na to, že 
bude musieť improvizovať. Dohoda s 
Humenným je, že nám pošlú na zápas 
vždy tých hráčov, ktorých uznajú za 
vhodné, viac ako päť ich pritom ne-
môže nastúpiť. Môže však nastať aj 
taká situácia, že nepríde nikto, čiže 
musíme to mať vyriešené aj tak, aby 
sme vedeli hrať aj bez hráčov z Hu-
menného. Pokiaľ ide o kvalitu a toho, 
aby sme boli konkurencieschopní, 
tak určite budeme potrebovať pomoc 
Humenného,“ priznal Rastislav Kupec 

a pokračoval: „Cez dvoch agentov k 
nám v prvej vlne prišli traja Brazíl-
čania, jeden z nich bol zranený so 
svalovými problémami, tak sme sa 
s ním rozlúčili. Ďalší dvaja - Pablo 
Felipe Rabelo Dos Santos a Giulher-
me Sergio dos Santos Lima ostávajú 
zatiaľ u nás. V druhej línii k nám prišli 
hráči úplne z exotiky. Jeden z Nigérie 
Gabriel Chukweuwenuba Ebede a z 
Mexika Aldair Chimenes, no a tí by 
mali u nás ostať tiež. Mali sme tu ešte 
jedného hráča z ostrova Svätá Lucia, 
no s ním sme sa po dvoch zápasoch 
rozlúčili. Máme teda štyroch cudzin-
cov, no a hráčom Humenného je stále 
Miladin Vuješevič. Je to útočník s 
druholigovými parametrami, ktorý u 
nás zatiaľ nie je, ale príde v najbliž-
ších dňoch a bude u nás pôsobiť. Ako 
som povedal, je hráčom Humenného, 
ale bude u nás, akoby náš kmeňový 
hráč.“ Práve posledne menované-
ho, hoci do Svidníka príde až teraz 
cez týždeň, si nevie vynachváliť ani 
Vladimír Hirka. „Je to hráč z Čiernej 
hory a pred dvoma rokmi bol v Dubnici 
nad Váhom najlepším strelcom druhej 
ligy. V jednom zápase síce môžu 
hrať najviac štyria cudzinci, my teda 
budeme mať piatich. Ideme však do 
toho napriek tým pravidlám, pretože 
Humenčania veľmi chcú, aby hrával a 
keďže nám veľmi pomohli, tak im tiež 
chceme vyjsť v ústrety. Tých piatich 
cudzincov preto budeme rotovať, 
vždy budú hrať iba štyria.“
   Športový riaditeľ Rastislav Kupec 
následne pokračoval v zložení kádra: 
„Zvyšok kádra tvorí torzo našich do-
mácich chalanov. Samo Gajdoš, Maťo 
Makara, Ján Ducár, Zdenko Haluška 
a Anton Dzupina, Tomáš Klučár a 
Kristián Luščík, ktorý je ešte v doras-
teneckom veku, no je v našom A muž-
stve. Novými hráčmi sú Marko Palaj 
z Tatrana Prešov, ktorý prichádza 
na hosťovanie, na hosťovaní ostáva 
Norbert Grejták, novým hráčom je 
Matúš Lukčo, ktorý k nám prišiel z 
Košickej Novej Vsi a naposledy hral 
v Spišskom Podhradí, no a ešte je tu 
Boris Pončák z Giraltoviec a Tadeáš 
Leško z Humenného a Brian Jobko 
zo Stropkova.“
   Trénerom treťoligových svidníckych 
futbalistov je Tomáš Suslo. Mladý 
tréner z Prešova naposledy pôsobil v 
Giraltovciach a práve tam si ho Vladi-
mír Hirka vyhliadol pre Svidník. „Bol to 
vyslovene môj tip. Keďže som vlastne 
už celý rok pomáhal v klube vo Svid-
níku, sledoval som pozorne tretiu ligu 
a zaujalo ma, čo dokázal s Giraltov-
cami. Povedal som mu, že keď prijme 
našu ponuku, tak ho nenecháme len 
tak z torzom mladých hráčov. Sedí mi 
aj do koncepcie, pretože je to mladý 

tréner, ambiciózny, učiteľ, inteligentný 
človek, ktorý nám vie veľmi pomôcť aj 
v celkovom smerovaní klubu, ako ho 
my chceme nasmerovať. Vyslovene 
som mu povedal, že toto je bez tlaku 
na výsledok, lebo z nášho pohľadu, 
ako bývalých hráčov,  hrať dnes tretiu 
ligu je luxus. Ak mám napríklad ja 
osobne zháňať peniaze od svojich 
obchodných partnerov a všelijakých 
kontaktov v Bratislave, tak ja ich nech-
cem zháňať pre cudzích hráčov. Ak 
máme na to, aby sme hrali dnes piatu 
ligu, tak budeme hrať piatu ligu, lebo 
jednoducho toto je nezmysel. Máme 
rok na to, aby sme vyhodnotili, ako ísť 
ďalej. Chceme sa konečne pozerať 
na celý klub ako taký a nie tak, ako to 
bolo doteraz, že 1. FK iba Áčko a FKM 
je mládež. Chceme to celé prepájať a 
priniesť do klubu všetky tie základné 
veci a pravidlá, ktoré každý klub 
musí mať,“ Vladimír Hirka ako nový 
prezident 1. FK Svidník tak načrtol aj 
celkovú fi lozofi u v klube a pokračoval: 
„Rasťo Kupec má pol roka na to, aby 
zmapoval celkovú situáciu v mládeží, 
aby proste na konci roka sme si sadli 
a povedali si, že situácia je taká a 
potrebujeme riešiť toto a toto a potre-
bujeme to riešiť takto. Dnes vlastne 
všetci v klube máme rok na to, aby 
sme dokázali nastaviť podmienky tak, 
aby to bolo trvalo udržateľne nielen z 
pohľadu A mužstva, ale aj mládeže, 
musí to mať racio.“
   Na našich stránkach sme už infor-
movali, že v 1. FK Svidník vytvorili aj 
Správnu radu 1. FK Svidník, ktorej 
členmi Vladimíra Hirku a Rastislava 
Kupca sú aj Jozef Dirga, Stanislav 
Hvozda st. a za mesto Svidník po-
slanec Matúš Majda. Vo funkcii kon-
zultanta bude pôsobiť bývalý riaditeľ 
svidníckej nemocnice Slavko Rodák. 
Potrebovali sme do tímu človeka, 
ktorý nie je priamo z futbalovej bran-
že, aby do fungovania klubu vniesol 
manažérsky pohľad a skúsenosti, 
no a všetky tieto kritériá spĺňa prá-
ve Slavko Rodák. Prvé zasadnutie 
Správnej rady 1. FK Svidník bolo v 
piatok 21. júla a Vladimír Hirka nás 
informoval o záveroch. „Chceme byť 
zodpovední voči partnerom a chceme 
aj voči verejnosti vystupovať tak, ako 
sa má. Chceme si dať urobiť audit od 
začiatku roka, pretože keď z mesta 
bolo pre klub schválených 43-tisíc 
eur na tento rok, tak nám ostalo 
10-tisíc eur. My teda máme teraz k 
dispozícii tých 10-tisíc eur a my to 
musíme nejakým spôsobom doložiť, 
teda konkrétne ja to musím doložiť. 
Preto sme sa na zasadnutí Správnej 
rady dohodli, že potrebujeme vidieť 
ten audit, prechod toho, aby som sa 
stal ja štatutárom 1. FK Svidník, bude 

Veľké zmeny vo svidníckom futbale - hovoríme o nich s novým prezidentom 
Vladimírom Hirkom a športovým riaditeľom Rastislavom Kupcom 

Nový prezident 1. FK Svidník Vladimír Hirka (vľavo) a športový riaditeľ 
klubu Rastislav Kupec - obaja bývalí hráči Svidníka
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   38-ročný Tomáš Suslo je novým trénerom treťoligových fut-
balistov 1. FK Svidník. Mladý tréner pochádzajúci z Prešova 
naposledy trénoval neďaleké Giraltovce, no funkcii trénera 
Svidníka už má za sebou dva zápasy. V tom prvom jeho zverenci 
vypadli v úvodnom kole Slovenského pohára, no a v tom druhom 
v susedskom derby zápase v Stropkove prehrali 1:3. 

   Tomáš Suslo v rozhovore pre naše 
noviny opísal, ako sa zrodil jeho 
príchod do Svidníka. „Dostal som po-
nuku od funkcionárov Svidníka ešte 
v závere uplynulej sezóny, no ja som 
bol trénerom v Giraltovciach, tak pre 
mňa bolo prvoradé to, ale napokon 
sa situácia v Giraltovciach vyvŕbila 

tak, ako sa vyvŕbila, že sa Giraltovce 
odhlásili zo súťaže. Ostal som akoby 
bez mužstva. Ponuka zo Svidníka 
stále platila, tak som prikývol.“
   Nového svidníckeho trénera sme sa, 
samozrejme, pýtali aj na káder, ktorý 
má k dispozícii a ktorý sme bližšie 
rozobrali aj v samostatnom článku s 

prezidentom klubu Vladimírom 
Hirkom a športovým riaditeľom 
Rastislavom Kupcom. 
   „Mužstvo skladáme od začiat-
ku. Svidník bol farmou Prešova, 
navyše tu boli na hosťovaní aj 
ďalší hráči z Prešova, ktorým 
hosťovanie skončilo, niektorí 
nemali záujem a tým, že sa farma 
Prešova presunula do Stropko-
va, Svidník prišiel o viacerých 
hráčov, a tým pádom sme museli 
hľadať inde. Podarilo sa nám do-
plniť do tímu mladých chlapcov, 
plus máme cudzincov, možno 
ešte niekto príde a verím, že 
vyskladáme konkurencieschop-
né mužstvo pre novú sezónu,“ 
povedal Tomáš Suslo a opísal 
aj pozície, na ktorých hrávajú 
spomínaní cudzinci. „Jeden z 
nich je krajný obranca, dvaja 
strední stredoví hráči a jeden je 
krídelník. Hráč z Čiernej hory, ktorý k 
nám ešte príde, je hrotový útočník.“
   Piati cudzinci v jednom tíme sú dnes 
už aj v slovenskom futbale bežná vec. 
V jednom zápase pritom môžu hrávať 
maximálne štyria. Aj tréner Tomáš 
Suslo priznal, že i vo Svidníku budú 
preto legionárov rotovať. „Oni sú tu 
cez agentov, sú to chlapci, ktorí chcú 
pôsobiť v Európe, samozrejme, chcú 
dosiahnuť čo najvyššie méty, posunúť 
sa do kvalitnejších líg, no a my sa im 
v tom budeme snažiť pomôcť, tak 
ako sa oni budú snažiť pomôcť nám 

k čo najlepším výsledkom,“ vyslovil 
presvedčenie nový svidnícky tréner, 
podľa ktorého hráči z Brazálie, Ni-
gérie, Mexika či z Čiernej hory môžu 
byť poriadnym lákadlom. „Keď sa 
pozrieme na to, z akých krajín prišli, 
tak určite môžu byť lákadlom aj pre 
divákov,“ podotkol Tomáš Suslo a 
reagoval aj na otázku, týkajúcu sa 
cieľov v novej sezóne. 
   „Chceli by sme skončiť minimálne na 
takom umiestnení ako minulú sezónu 
a, samozrejme, posunúť sa čo naj-
vyššie, aby nebol problém s nejakými 
záchranárskymi prácami.“           (ps)   

Nový svidnícky tréner Tomáš Suslo tvrdí, že sa chcú vyhnúť záchranárskym prácam 

Nový tréner Tomáš Suslo 
(vľavo) so športovým ria-
diteľom klubu Rastislavom 
Kupcom

tak, že necháme dobehnúť celý rok a 
od januára budúceho roku, ak v audite 
nebude nič také, čo vyslovene povie, 
že ako štatutár pôjdem do rizika, 
tak jednoducho v tom momente to 
nepreberieme. Preto chceme byť 
zodpovední, preto musíme vidieť 
audit nielen z mužskej časti, ale aj z 
mládež, aby sme si vedeli nastaviť 
rozpočet klubu do budúcna,“ vysvet-
lil Vladimír Hirka a my sme sa ho, 
rovnako aj Rastislava Kupca, pýtali i 

na ciele v novej sezóne. „Nechceme 
vypadnúť, veď, samozrejme, nikto 
nechce vypadnúť, tak ani my. Čas 
ukáže, ako na to budeme my, ako na 
tom budú ostatné kluby. Jasné, že 
chceme hrať čo najkrajší futbal, čo 
je síce fráza, no musí to byť cieľ kaž-
dého mužstva. Preto, áno, chceme 
hrať čo najkrajší futbal a postupne sa 
posúvať dopredu,“ vyslovil svoj názor 
športový riaditeľ a prezident klubu 
dodal: „Máme veľmi mladé mužstvo. 

Vekový priemer je asi 22 rokov, čiže 
mala by z neho plynúť energia, no 
ale čo to napokon na konci dňa dá, je 
dnes ťažké povedať. Ideme do toho 
s tým, že chceme, aby celý klub mal 
hlavu aj pätu. Od najmenších detí 
až po A mužstvo, pretože zrkadlom 
športového klubu je A mužstvo. No to 
platí vtedy, keď gro hráčov sú domáci 
chlapci. Pokiaľ v A mužstve nie je gro 
domácich hráčov, tak to nie je výsle-
dok systematickej práce klubu.“ (ps)

Veľké zmeny vo svidníckom futbale - hovoríme o nich s novým prezidentom 
Vladimírom Hirkom a športovým riaditeľom Rastislavom Kupcom 

Pablo Felipe Rabelo 
Dos Santos z Brazílie

Giulherme Sergio dos 
Santos Lima z Brazílie

Gabriel Chukweuwenuba 
Ebede z Nigérie

MŠK Tesla Stropkov - 1. FK Svidník 
3:1 (1:0)

   Úvodné kolo novej treťoligovej sezóny 
Východ sa nieslo v znamení susedské-
ho derby.  
   Futbalisti Svidníka sa predstavili v 
Stropkove, kde domáci od 13. minúty 
viedli gólom Garciu Araqueho. Po 
zmene strán v 60. minúte pridal druhý 
gól domácich kapitán Varga, no v 70. mi-
núte znížil Brazílčan Guilherme Sergio 
dos Santos Lima. Svidníčania sa mohli 
nadýchnuť a zabojovať o vyrovnanie, 
no v 74. minúte ich tretím gólom schladil 
Olejár.    
   Zostava Stropkova: Dlugoš - Špak, 
Keresteš, Matkobiš, Viet Nguyen Hien, 
Ivanecký (75. Štefánik), Garcia Aruaque 
(85. Zapotocký), Varga (85. Dovičák), 
Vasiľ (53. Hurný), Polaščík, Olejár (75. 
Leško). 
   Zostava Svidníka: Vasilco - Avetisian, 
Pončák (76. Jobko), Gabriel Chukweu-
wenuba Ebede, Ducár, Pablo Felipe 
Rabelo Dos Santos, Šuľák, Guilherme 
Sergio dos Santos Lima (86. Luščík), 
Lukčo, Makara, Reiter (46. Palaj).      
   V najbližšiu nedeľu 13. augusta futba-
listi Svidníka o 17. hodine na domácom 
trávniku privítajú BŠK Partizán Barde-
jov.                                                    (pn) 
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GROSS, Alma: Vieš, ako veľmi ťa ľúbim? 
Výnimočná detská kniha o jedinečnosti a 
hodnotách. Bratislava, Tatran 2023. 67 s.
  Dojímavý príbeh o dôvere, rodinnej opore a odvahe. 
Toto zázračné rozprávanie povzbudí deti, aby si verili 
a vedeli sa presadiť v komplikovaných vzťahoch, s 
akými sa stretávajú v každej triede. Každý deň nám 
mysľou prebehne neuveriteľné množstvo myšlienok, 
podaktoré pozitívne, iné nie. Povzbudia alebo znepo-
koja našu myseľ natoľko, že sme skľúčení a nevieme 
sa tešiť zo života. A vôbec nezáleží na veku. Rovnaký 
nekonečný kolobeh myšlienok a pocitov veľmi inten-
zívne prežívajú aj naše deti. Preto by rodičia mali 
viesť so svojimi deťmi úprimný dialóg, aby z nich vyrástli silné osobnosti a 
vedeli si poradiť v každej situácii. Alma Gross si získala slovenského čitateľa 
už svojou knihou Pretože so výnimočná a teraz prináša ďalší pozoruhodný 
príbeh o podpore, jedinečnosti a hodnotách, ktoré driemu v každom z nás.

FORGÁČ, Marcel
  Marcel Forgáč sa narodil 12. augusta 1971 v Kežmarku. Pôsobí ako slovenský 
moderátor, rozhlasový redaktor a scenárista. Kariérne pôsobil vo Fun rádiu, v 
komerčnej Joj televízií a tiež vo verejnoprávnom Rozhlase a televízii Sloven-
ska. Dva roky pôsobil na poste šéfredaktora Rádio FM. Pripravoval a realizoval 
živé vysielania, scenáre programov. Uskutočňoval živé moderátorské vstupy z 
kultúrnych, športových a zábavných podujatí. V roku 2013 Marcel Forgáč spolu 
s Milanom „Juniorom“ Zimnýkovalom nahradili v relácii Nikto nie je dokonalý 
moderátorskú dvojicu Vacvalová - Andrásy. Marcel Forgáč je dnes majstrom 
hovoreného slova, ale nie je mu cudzie ani písanie scenárov do televíznych 
relácií či moderovanie pred kamerou. V roku 2015 bol nominovaný na Cenu 
OTO pre moderátora TV programov.

LACKOVÁ, Anna (7.8.1899-8.9.1988)
  Slovenská spisovateľka a umelecká prekladateľka. Rodným priezviskom 
Domková, používala pseudonym Lacková-Zora. Začínala básnickou tvorbou, 
no venovala sa predovšetkým tvorbe prózy so ženskou tematikou a literatúry 
pre deti a mládež. Po druhej svetovej vojne napísala historické romány Anička 
Jurkovičova a Z čírej lásky na motívy osudov štúrovcov. Prvé verše a prózu 
uverejnila časopisecky. Knižne debutovala básnickou zbierkou Jarné spevy. 
Neskôr sa preorientovala na prózu a literatúru pre deti a mládež. 

Mama hovorí malému Jankovi:
- Janíčko, v noci ti bocian priniesol sestričku. 

Chcel by si ju vidieť?
- Čo sestričku... 
Ukáž  bociana!

SVÄTÉ OMŠE, LITURGIE A ZHROMAŽDENIA 
RÍMSKOKATOLÍCKA FARNOSŤ SVIDNÍK 

   Utorok 8. augusta: 18.00 + Anna, Ladislav, Streda 9. augusta: 6.30 ZBP 
Katarína, 18.00 ZBP Igor, Štvrtok 10. augusta: 6.30 + Juraj, Helena, Ján, Juraj, 
Ľudmila, 18.00 + Anton, Piatok 11. augusta: 6.30 ZBP Anna s rod., 18.00 ZBP 
Ľuboslav, Sobota 12. augusta: 8.00 + Júlia, Nedeľa 13. augusta: 8.00 + Franti-
šek, 10.30 ZBP Elena (70 rokov života), 18.00 + Peter, Katarína, Peter, Mária.

GRÉCKOKATOLÍCKA FARNOSŤ SVIDNÍK - ZÁHRADNÁ
   Utorok 8. augusta: 17:00 Za zdravie a Božie požehnanie pre Dušana, Stre-
da 9. augusta: 17:00 + Anastázia, Jozef, Mária, Fedor, Štvrtok 10. augusta: 
7:00 Za zdravie a Božie požehnanie pre Martina, Katarínu a Annu, Piatok 11. 
augusta: 17:00 Za zdravie a Božie požehnanie pre Jaroslava s rod., Sobota 
12. augusta: 7:00 + Karol, Nedeľa 13. augusta: 9:00 Za farnosť.

GRÉCKOKATOLÍCKA FARNOSŤ SVIDNÍK - MESTO
   Utorok 8. augusta: 7.00 Kláštor sestier Baziliánok, 12.00 * Ján, Bohuša, Ivan, 
Emília, 18.00 + Michal, Akatist k Matke ustavičnej pomoci 5.-8. Ikos, Streda 9. 
augusta: 6.30 + Jaroslav Jevík, 18.00 * Zuzana s rod., Akatist k Matke usta-
vičnej pomoci 9.-13. Ikos, Štvrtok 10. augusta: 7.00 Kláštor sestier Baziliánok, 
12.00 * Viera Džuganová s rod., Ruženec za závislých s komunitou Cenacolo 
od 17.15., 18.00 + Ján Michlovič, Akatist k Matke ustavičnej pomoci 9.-13. 
Ikos, Piatok 11. augusta: 6.30 + Ján, 18.00 * Zuzana, Milan, Zuzana, Ľubo, 
Eleonóra, Sobota 12. augusta: 7.00 + Ján, Anna, Peter / + Mária Mičáková 
(týždňová lit.), Nedeľa 13. augusta: 7.00 Ruženec a 1. Čas, 8.00 * Za farnosť, 
10.30 * Jana, Martina, Mária csl., 18.00 * Peter, Mária. 

OZNAMY:
   Po večerných bohoslužbách od pondelka do stredy sa modlíme na pokra-
čovanie Akatist k Matke Ustavičnej Pomoci. 
   Archieparchiálny odpust v Šašovej je 12. a 13. augusta; v Ľutine, 19. a 20. 
augusta. Do spoločného autobusu do Ľutiny sa môžete zapísať v sakristii 
najneskôr do stredy 16.8. Programy sú vyvesené, alebo na stránkach pút-
nických miest. 
   V nedeľu 13.8. je Zbierka na katechizáciu a cirkevné školy. Úprimné Pán 
Boh odmeň za každý milodar.

PRAVOSLÁVNA FARNOSŤ SVIDNÍK
   Od pondelka do piatku: 6.00 hod: sv. liturgia, 17.00 hod.: Večierňa. Vo 
sviatky: 7.30 hod.: Utreňa, 9.00 hod.: sv. liturgia, Nedeľa: 7.30 hod.: Utreňa, 
9.00 hod.: sv. liturgia. 

SÁLA KRÁĽOVSTVA - JEHOVOVI SVEDKOVIA 
   Zhromaždenia Jehovových svedkov sa konajú v sále Kráľovstva na Ul. 
Festivalovej, č. 2042. 

    SPOMIENKA 
Odišiel, ako si to osud prial,

v našich srdciach zostáva žiaľ.
Spomienka živá a láskavá, 

navždy v nás ostáva.

29. júla 2023 uplynulo 30 rokov, 
odkedy nás navždy opustil 

náš drahý manžel, otec, dedko 
a pradedko

JÁN VAŇUŠANÍK ZO SVIDNÍKA
  Všetci, ktorí ste ho poznali, venujte mu 
spolu s nami tichú spomienku.

S láskou a úctou spomínajú 
manželka Mária, dcéra Vlasta s rodinou, 

syn Ján 
a nevesta MilkaVňušaníková s rodinou 
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  V pondelok 24. júla a v stredu 26. júla prišlo na Hematologicko-transfúzne 
oddelenie svidníckej nemocnice darovať krv 26 bezpríspevkových darcov: 
  Viktor Varchola (57), Vladimir Pasnišin (6), Barbora Leferovičová (4), Lenka 
Bačová (5), Marián Milý (7), Maroš Hačník (47), Jana Kokindová (4), Ján 
Kokinda (63), Petra Berežná (5), Ľuboš Angelovič (15), Jaroslav Kurilla (29), 
Dana Fečkaninová (28ň, Martin Ždiňák (12), Katarina Borecká (10), Michal 
Homza (16), Jaromír Vanda (40), Andrej Vook (17), Ján Adamečko (63), 
Rastislav Lišivka (2), Barbara Piruchová (4), Cecília Lastivková (7), Alena 
Beľaková (27), Emília Geciová (11), Damián Mačoško (12), Marián Matkobiš 
(61), Matúš Jakubov (60).
  V pondelok 31. júla a v stredu 2. augusta prišlo na Hematologicko-transfúzne 
oddelenie svidníckej nemocnice darovať krv 35 bezpríspevkových darcov: 
Marián Cerula (112), Peter Tupý (2), Jaroslava Tupá (2), Radoslav Poperník 
(20), Andrej Motýľ (19), Peter Novotňák (88), Jozef Manduľa (76), Helena 
Kapcalová (8), Jozef Sabo (21), Katarína Volohdová (44), Ľuboš Jurečko 
(23), Peter Demjanovič (6), Marek Mašlej (18), Jaroslav Cimbora (67), Slav-
ko Surmaj (53), Jakub Šidelský (31), Alena Vanatová (44), Jaroslav Remeta 
(89), Ivana Jesenská (8), Marek Jesenský (34), Marián Majda (55), Marcel 
Jamroškovič (30), Šimon Šmilňák (4), Ema Bičejová (2), Stanislav Bokšanský 
(53), Robert Potoma (34), Peter Volčko (56), Oľga Bešenyiová (12), Jana 
Digoňová (7), Dorota Gajdoš Pituchová (15), Pavol Gajdoš (23), Iveta Čurillová 
(13), Marián Čurilla (17), Jozef Černiga (14), Jaroslav Senaj (30). 

Vďaka za Váš šľachetný čin! 
Územný spolok SČK vo Svidníku 

Kto daroval krv? 

NAVŽDY NÁS OPUSTILI  
  Helena Jadlovská (1939, Mrázovce), Zuzana Kušnirová (1934, Svidník), Mária 
Čaklošová (1941, Duplín), Štefan Fedák (1948, Bukovce), Mária Gombárová 
(1946, Stropkov), Jolana Ferencová (1952, Mlynárovce), Štefan Bokša (1948, 
Svidník), Helena Štecová (1934, Svidník), Michal Haluška (1957, Kružlová), 
Helena Novotňaková (1936, Turany nad Ondavou), Ing. Svetlana Mihalíková 
(1952, Stropkov), Anna Fedorkovičová (1934, Stropkov), Mária Čepová (1942, 
Vislava), Ján Mucha (1946, Stropkov), Mária Gancarčiková (1944, Stropkov), 
Jozef Šedivý (1958, Okrúhle - Šapinec), Ján Drotár (1959, Tisinec),  Dušan 
Jurčišin-Kukľa (1953, Svidník), Juraj Timčisko (1944, Humenné), Ján Kurilla 
(1972, Svidník), Michal Motyľ (1941, Mlynárovce), Mária Babejová (1944, 
Beňadikovce), Mária Hudáková (1934, Bukovce), Helena Belinová (1933, 
Stropkov), Ružena Průchová (1955, Nižná Olšava), Anna Lukačiková (1948, 
Medzilaborce), Mária Kičová (1949, Medzilaborce), Mária Mičáková (1933, 
Svidník).

MANŽELSTVO UZAVRELI  
  Jaroslav Kasper (Česká republika) a Ľubica Lipertová (Česká republika), 
Ing. Tomáš Mihaličok (Cernina) a Ing. Patrícia Remetová (Vyšný Mirošov). 

  Hvezdáreň Roztoky Vás pozýva na expedíciu zameranú na pozorovanie 
meteorov. 
  Expedícia sa uskutoční v dňoch 10. - 14. augusta 2023 v priestoroch hvez-
dárne Roztoky. Expedícia je určená pozorovateľom, amatérskym astronómom, 
študentom astronómie a všetkým záujemcom o vesmír. Obsahom expedície 
bude pozorovanie meteorov a následné vyhodnocovanie meraní.
Prihlášky a ďalšie informácie: Hvezdáreň Roztoky, 054-75 923 20, astroroz-
toky@protonmail.ch

Z verejných zdrojov podporil Fond na podporu umenia.

Začiatok predaja: 11. augusta 2023 od 9.00hod. do vypredania zásob, 
Miesto predaja: Obec Kružlová (kataster obce) - pojazdná predajňa v Údolí 
smrti (centrálne parkovisko je smerom na Nižnú Pisanú): 
- Osobný predaj 
- Cena jednej bankovky = 3 € 
- Celkový náklad = 5 000 ks 
(v predaji 4 700ks, 300ks si necháva vydavateľ NUNOFI) 
- Podmienky predaja 0 euro bankoviek: 
- nepredajné čísla 1 až 20, 
- od čísla 21 do čísla 100 max 1ks/osoba bez možnosti výberu čísla, 
- od čísla 101 do čísla 1000 max 5ks/osoba, bez možnosti výberu čísla, 
- od čísla 1001 do čísla 5000 neobmedzene, bez možnosti výberu čísla, 
- ročníkové čísla od 1920-2023 max 1ks/osoba s možnosťou výberu. 
- V prípade nevypredania bankoviek bude s odstupom času možné zakúpiť 
bankovky aj na dobierku. Viac informácií bude zverejnených na www.kruzlova.
sk (august-september 2023) 

Podmienky predaja 0 euro 
suvenírových bankoviek 

Karpatsko-duklianska operácia 

- Predaj zabezpečuje: Turistické informačné centrum Kružlová, s.r.o., Kružlo-
vá 8, 090 02 Kružlová 
  Predajca si vyhradzuje právo niektoré čísla nezaradiť do predaja a len vo 
výnimočných prípadoch upraviť podmienky predaja. 

ĎAKUJEME ZA POCHOPENIE A ZAKÚPENIE BANKOVIEK. 
PODPORÍTE TÝM LEPŠIU PROPAGÁCIU A ROZVOJ ÚDOLIA SMRTI.

Pozvánka na pozorovanie  

Infoservis


